

Néstor Antonio Izquierdo Díaz

Was born on March 20, 1936 in Havana, the son of Josefina Diaz and Camilo Izquierdo. Together with 4 other brothers he was part of a humble catholic family. His father was a building contractor and Nestor since an early age when he was not in school, would help out eventually becoming a good carpenter. When he finished the eighth grade he went to work and became a member of the Catholic Youth Workers organization (JOC). In 1958 he took up arms in Oriente (province) in the area of Niquero, becoming a member of the Rebel Army. After January 1959 he returned to civilian life. He subsequently studied at Escuela Electro-Mecanica de Belen.

When it became evident that Fidel Castro was heading to a communist goal, he began with other of his friends from JOC to show his discontent and to distribute propaganda defending the democratic principles and explaining the dangers of the communist penetration. In those months he met Manuel Artme Buesa and was a member of the Rural Comandos, traveling to the Sierra Maestra to help the farmers in that area.

When he learned of the recruitment for the camps in Guatemala he was one of the first to say present. He went to Mexico with this goal in mind and from there traveled to Miami in July 1960, enlisting immediately in the offices of the Democratic Revolutionary Front.

When the training was finished Izquierdo and others were infiltrated into Cuban territory to organize guerillas in the province of Oriente. After the 17th of April, 1961 Nestor was able to enter the U.S. base at Guantanamo and return to the United States.

A short while later he was a participant in naval incursions into Cuba. He also continued to perfect his technique as a paratrooper and obtained a certificate as a Paratroop Jump Master and together with other brothers in arms founded the Golden Falcons skydivers club, participating in exhibitions in several American cities.

Izquierdo, and others volunteered to train Nicaraguan military men. Nestor and Nicaraguan Major Danilo Vargas formed the paratroop corps to fight more efficiently against the communist Sandinista Front. They did not limit themselves to training however, accompanying those who had been their students in combat. That is how on July 10, 1979, on take-off from an improvised airfield with a cargo of arms and personnel destined for another war front, the cargo which was not tied down, shifted and caused the plane to crash. Among the dead was Nestor Izquierdo Diaz a patriot and anti-Communist fighter. He was buried in Miami where his wife Edith Izquierdo and his sons Damian and David lived.

Today one can visit the monument in his honor placed next to the one dedicated to the Martyrs of the 2506 Brigade on Southwest eight Street and thirteenth Avenue in Miami.

Nació el 20 de marzo de 1936 en La Habana hijo de Josefina Diaz y Camilo Izquierdo. Junto a otros 4 hermanos formaban una humilde familia regida por principios católicos. Su padre era un contratista de la construcción y Néstor desde muy joven, cuando no estaba en la escuela, lo ayudaba convirtiéndose en un hábil carpintero. Cuando terminó el Octavo Grado siguió trabajando y se integró a la Juventud Obrera Católica (JOC). En 1958 se alzó en la provincia de Oriente en la zona de Niquero formando parte del Ejército Rebelde. Después de enero de 1959 volvió a la vida civil. Posteriormente estudió en la Escuela Electro-Mecánica de Belén.

Al hacerse evidente el rumbo comunista que estaba tomando Fidel Castro comenzó, junto con sus compañeros de la JOC, a mostrar su descontento y distribuir propaganda defendiendo los principios democráticos y explicando el peligro de la penetración comunista. En esos meses conoció a Manuel Artíme Buesa y fue miembro de los Comandos Rurales viajando a la Sierra Maestra a ayudar a los campesinos de esa área.

Cuando supo del reclutamiento para los campamentos en Guatemala el fue de los primeros en decir presente. Con ese propósito salió hacia México y desde allí viajó a Miami en Julio de 1960 inscribiéndose de inmediato en las oficinas del Frente Revolucionario Democrático.

Terminado el entrenamiento Izquierdo y otros fueron infiltrados en territorio cubano para organizar guerrillas en la provincia de Oriente. Después del 17 de abril de 1961 Néstor pudo entrar a la Base de Guantánamo y regresar a Estados Unidos.

No pasó mucho tiempo y ya estaba participando en incursiones navales a Cuba. Además, continuó perfeccionando su técnica como paracaidista hasta obtener un Certificado como Paratrooper Jump Master y junto a otros hermanos de lucha fundó un Club de paracaidistas participando en exhibiciones en distintas ciudades norteamericanas.

Años después Izquierdo y otros se ofrecieron como voluntarios para entrenar a militares nicaragüenses. Así fue como Néstor y el comandante nicaragüense Danilo Vargas formaron el Cuerpo de Paracaidistas para poder combatir con más eficacia a los rebeldes comunistas del Frente Sandinista. Pero no se limitaron al entrenamiento sino que acompañaban a los que habían sido sus alumnos en los combates. Así fue como el 10 de Julio de 1979 en el despegue en una pista improvisada de un avión con refuerzos de armas y personal para otro frente de guerra la carga, que no iba amarrada, se fue hacia un lado provocando la caída del

avión. Entre los fallecidos estaba Néstor Izquierdo Díaz, un patriota y luchador anticomunista. Su cuerpo fue sepultado en Miami donde vivían su Esposa Edith Izquierdo y sus hijos Damian y David.

Hoy podemos visitar el monumento en su honor colocado junto al de los Mártires de la Brigada 2506 en la calle 8 y la avenida 13 del Suroeste de Miami.